
 

NOTATKA 
z posiedzenia Komisji Samorządu Terytorialnego i Administracji 

Państwowej 

Data posiedzenia: 7 marca 2012 r. 

Nr posiedzenia: 13 
  

 
 

Posiedzeniu przewodniczył: przewodniczący komisji senator Janusz Sepioł.  

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu 
terytorialnego (druk senacki nr 67, druki sejmowe nr 204, 211 i 211-A).  

 
W posiedzeniu uczestniczyli: − senatorowie członkowie komisji: Witold Gintowt-Dziewałtowski, Andrzej 

Matusiewicz, Zbigniew Meres, Andżelika Możdżanowska, Ireneusz 
Niewiarowski, Jarosław Obremski, Władysław Ortyl, Andrzej Pająk, 
Marian Poślednik, Janina Sagatowska, Janusz Sepioł, Krzysztof Słoń, 
 

 − zaproszeni goście: 
− Ministerstwo Edukacji Narodowej:  

− podsekretarz stanu Mirosław Sielatycki, 
− zastępca dyrektora Departamentu Współpracy z Samorządem 

Terytorialnym Grzegorz Pochopień, 
− naczelnik wydziału w Departamencie Współpracy z Samorządem 

Terytorialnym Jerzy Jakubczuk, 
− Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji: 

− główny specjalista w Departamencie Współpracy z Jednostkami 
Samorządu Terytorialnego Iwona Korszeń, 

− Ministerstwo Finansów:  
− dyrektor Departamentu Finansów Samorządu Terytorialnego 

Zdzisława Wasążnik, 
− zastępca dyrektora Departamentu Finansów Samorządu 

Terytorialnego Marianna Borowska, 
− Mazowieckie Biuro Planowania Regionalnego: 

− dyrektor Zbigniew Strzelecki, 
 

 − pracownik Biura Legislacyjnego Kancelarii Senatu Aldona Figura. 
 

 
 

Przebieg posiedzenia: 
Ad 1. 

 
Ustawę omówił podsekretarz stanu w Ministerstwie Edukacji Narodowej Mirosław Sielatycki. Jak 
wyjaśnił, celem ustawy jest zwiększenie wysokości rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej z 
0,25% do 0,4%. Zgodnie z ustawą, środki na rezerwę części oświatowej subwencji ogólnej odlicza 
się od kwoty przeznaczonej na część oświatową subwencji ogólnej (art. 28). Przedstawiciel 
ministerstwa edukacji poinformował, że ustawa pochodzi z przedłożenia komisyjnego i rząd nie 
zajmuje w jej sprawie stanowiska. 
Przedstawicielka Biura Legislacyjnego nie zgłosiła uwag o charakterze legislacyjnym. 
W trakcie dyskusji senatorów interesowała m.in. minimalna wielkość subwencji po dokonanej 
zmianie oraz rozdysponowanie subwencji w 2011 r.  
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Senator Janusz Sepioł pytał o podstawę podjęcia takiej inicjatywy ustawodawczej. Wiceminister 
Mirosław Sielatycki wyjaśnił, że zwiększenie wysokości rezerwy części oświatowej subwencji 
ogólnej było postulatem korporacji samorządowych.  
Senator Witold Gintowt-Dziewałtowski dodał, że nowelizację pozytywnie zaopiniowała tylko 
części Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego. Zmianą wysokości rezerwy części 
oświatowej subwencji ogólnej najbardziej zainteresowane były gminy wiejskie.  
Senator Janusz Sepioł zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek. W wyniku głosowania  
komisja przyjęła ten wniosek. 
Na sprawozdawcę komisji na posiedzeniu Senatu wybrano senatora Ireneusza Niewiarowskiego. 
 

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek (druk senacki nr 67A). 
 

 

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące zawodową działalność lobbingową. 
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